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بانک و بیمه

نماینده مجلس:

بانک ایران زمین ؛ سکاندار سفر به بانکداری دیجیتال
 

عصرآزادی / س�رویس بانک و بیمه: حرکت در بستر دیجیتال در زمان گذشته، شاید 
یک فرصت برای آینده بود، اما در زمان حال یک ضرورت و الزام است و در آینده بقای 

سازمان ها به آن بستگی دارد.
به گزارش عصرآزادی آنلاین، حس��ینعلی حاجی دلیگان��ی، نماینده دوره نهم، دهم و یازدهم 
مجلس شورای اسلامی در گفتگو با “خبرطلایی” با بیان اینکه اولین ذینفع بانک مشتریان هستند 
،تصریح کرد: تعریفی که مشتریان از این بانکداری دیجیتال دارند سرعت در ارائه خدمات، خرید 
محصولات و دریافت و پرداخت روزانه است که موجب رقابت بین بانک های دیگر می شود و تمام 
 بانک ها متناس��ب با این زیرس��اخت به دنبال پایدار بودن مشتری و سودآوری حرکت می کنند.

وی در ادام��ه با تاکید براین نکته که دیجیتالی ش��دن، فقط به معنی داش��تن یک وب  س��ایت 
ی��ا اپلیکیش��ن لاکچری نیس��ت، خاطر نش��ان کرد: ب��رای بهب��ود روابط مش��تری و تضمین 
مان��دگاری، تغیی��ر روی��ه به یک بان��ک کاملا دیجیت��ال حیاتی اس��ت ؛چراکه چال��ش آینده  
بانک��داری در حوزه فناوری و در جهت شناس��ایی و حفظ مش��تریان و س��ودآوری خواهد بود 
 ک��ه بانکه��ای خصوص��ی بوی��ژه بانک ای��ران زمین در ای��ن زمینه موف��ق تر عمل ک��رده اند.

عضو کمیس��یون برنامه و بودجه و محاسبات مجلس شورای اسلامی با اشاره به پاندمی کرونا و 
ضرورت انجام عملیات بانکی به دور ازحضورمردم در شعب، اذعان داشت:نظام بانکداری کشور با 
جهش بیشتر وارد این عرصه شد ؛چرا که بانک هایی در آینده به بقای خود ادامه خواهند داد که 
این هدف را با برنامه ریزی مناسب و نقشه راهی مطمئن محقق سازند؛ امروز باید به فکر چاره بود؛ 
 “فردا دیر اس��ت” که ناگفته پیداست بانک ایران زمین سرآمد بانکهای دیجیتال در کشور است.

وی افزود: در ش��رایط کنونی که صنعت بانکداری کش��ور در فضایی ملتهب به س��ر می برد و با 
اقتص��ادی راکد، انبوه��ی از دارایی های منجمد، کمبود نقدینگی، فرآیندها و س��اختارهای غیر 
چابک و غیر منعطف، محصول محوری، افول س��ود س��پرده به عنوان یک محصول مواجه است، 
 انتقال از بانکداری سنتی به بانکداری دیجیتال تنها راه باقی مانده برای خروج از این شرایط است.

ای��ن نماین��ده ادوارمختل��ف مجل��س با تاکید ب��ر این نکت��ه که بانک��داری دیجیت��ال الگوی 
جدی��دی اس��ت ک��ه ازنظ��ر افزای��ش به��ره وری و س��ودآوری، مزای��ای قابل توجه��ی ب��رای 
بانک ه��ا دارد، تصری��ح ک��رد :ای��ن الگو ب��ا اس��تفاده از زیرس��اخت های فناوری پیش��رفته و 
به منظ��ور ایج��اد تغیی��رات در فرآینده��ای داخلی و رابط ه��ای کاربری خارجی، پیاده س��ازی 
 می ش��ود و چه��ار عام��ل هزین��ه، راحت��ی، کنت��رل و تجرب��ه مش��تری را بهبود می بخش��د.

دلیگان��ی ب��ا اش��اره به اینک��ه بین بان��ک های خصوص��ی ، ایران زمی��ن در تح��ول بانکداری 
دیجیت��ال اولین گام رابرداش��ته اس��ت،اظهار داش��ت :اهمیت ای��ن موضوع بقدری اس��ت که 
ب��ا تصوی��ب مجل��س؛ س��امانه الکترونیک��ی قرارداده��ای تس��هیلات بانکی ایجاد می ش��ودو 
نماین��دگان مجلس ،بانک ها و مؤسس��ات اعتباری را موظفند در چارچوب دس��تورالعمل نحوه 
ثب��ت الکترونیک��ی قراردادهای تس��هیلات بانکی، س��امانه الکترونیکی قراردادهای تس��هیلات 
 را ب��ا ام��کان دسترس��ی هر تس��هیلات گیرن��ده به اطلاع��ات تس��هیلات خود ایج��اد کنند.

وی به تعیین س��طح رشد بانکداری دیجیتال و بیان این که چه زمانی یک بانک کاملًا دیجیتال 
ش��ده ، دشوار اس��ت ،اذعان داشت: برای یک بانک دشوار اس��ت که به تنهایی خود را ارزیابی و 
برنامه ریزی کند و اقدامات لازم را برای دستیابی به بانک دیجیتال به انجام رساند. به همین دلیل 
باید چهارچوب و مدلی ارائه ش��ود تا بتواند به بانک ها در تلاش برای حرکت به س��وی بانکداری 
دیجیتال یاری برساند؛ چهارچوبی که برای تعریف و طراحی یک بانک دیجیتال کل نگر و جامع 
 اس��ت و اهداف، نقشه ها و خطوط راهنما را در سفر به س��وی بانکداری دیجیتال، دربرمی گیرد.

وی در ادامه افزود:از سویی آنچه در این انتقال باید به آن توجه شود این است که تحول دیجیتال 
ماهیت تحولی و تغییراتی بنیادین دارد و سنخیتی با بهبودهای جزئی ندارد؛ وانگهی مهم ترین 
 محورهای این تغییر، انتقال از محصول محوری به مش��تری محوری، نوآوری و فناوری اس��ت.

دلیگانی در خاتمه به کاهش هزینه های بانکداری دیجیتال اشاره و تصریح کرد:با رشد بانکداری 
به س��مت دیجیتال کمک به اش��تغال و ارائه تسهیلات شتاب بیشتری خواهد گرفت که به حل 

معضلات اقتصادی حاکم برجامعه منجر خواهد شد.

عص�رآزادی / س�رویس بانک و بیم�ه: بانک 
ایران زمین به عنوان یکی از موسس�ات پیشرو 
در پیشبرد مس�ئولیت های اجتماعی، اقدامات 
جمل�ه  از  مختل�ف  محوره�ای  در  را  موث�ری 
حمایتگ�ری و فعالیتهای بشردوستانه و محیط 
زیس�ت صورت داده و با توج�ه به اهمیت بحث 
آموزش و جایگاه ویژه فراهم س�ازی زیرساخت 
های آموزش�ی در توسعه یافتگی کشورها، این 
مهم را به عنوان مسئولیت اجتماعی لحاظ کرده 
است و در این زمینه اقدامات ویژه ای را صورت 
داده که مدرسه س�ازی در راس آن قرار گرفته 
اس�ت که نتیجه آن، بهره برداری از دو مدرسه 
در شهرس�تانهای ش�اوور و دارخوی�ن اس�تان 

خوزستان در مهر ۱۴۰۰ است.
 به گزارش عصرآزادی آنلاین ، توجه به امر مدرسه 
سازی نشان دهنده  شناخت صحیح جامعه از اهمیت 
تعلیم و تربیت آینده س��ازان این س��رزمین اس��ت و 
وقتی افراد با آثار با برکت توسعه تعلیم و تربیت آشنا 
شوند، آن وقت می توان جامعه ای پویا داشت و شاهد 

فعالیت بیشتر نیکوکاران بود.
خیرین مدرس��ه ساز همانند ایثارگرانی هستند که 
در جنگ فرهنگی دش��منان با بخشش اموال خود به 
مقابله با تهاجم فرهنگی می پردازند،بهترین س��رمایه 
گ��ذاری برای ارتقاء س��طح فرهنگ��ی و علمی دانش 

آموزان، امر پسندیده مدرسه سازی است.
اهمیت و ضرورت مدرس��ه س��ازی در کش��ور طی 
سال های گذش��ته تا جایی بوده است که موسسات 
و بنیادهای خیریه بس��یاری در کش��ور با همیاری و 
مش��ارکت هموطنان نیکوکار هم چنان در این زمینه 
ب��ه فعالی��ت می پردازن��د و امکان تحصی��ل را برای 
اقشار آس��یب پذیر فراهم می آورند. در حقیقت، این 
اقدامات از ارزش بس��یاری در کشور برخوردار است.

توسعه فضاهای پرورش��ی موجبات رشد و شکوفایی 
استعدادهای دانش آموزان، کسب مهارت های زندگی، 
پاسخگویی به سوالات اساسی آنان و ارائه فعالیت های 
قرآنی، فرهنگی و هنری را فراهم می کند که نباید از 

آن غافل شویم.
ایران همانند س��ایر کش��ورها حدود ۲س��ال است 
که با بحران کرونا روبرو ش��ده و ای��ن امر با تعطیلی 
بس��یاری از مراکز از جمله مدارس همراه بوده است 
اما خوشبختانه با پیش��رفت واکسیناسیون خبرهای 
خوشی درخصوص بازگشایی مدارس شنیده می شود 
و می توان امیدوار بود مدارس کش��ور همانند س��ال 
های گذشته با حضور دانش آموزان، مامنی امن برای 

کسب علم و دانش باشد.
در همین راستا بانک ایران زمین در سال های اخیر 

فعالیت های زیادی در حوزه مسئولیت های اجتماعی 
داش��ته اس��ت که مش��ارکت در س��اخت مدرسه در 
مناطق محروم و آسیب دیده از سیل و زلزله از جمله 

این اقدامات است.
بانک ایران زمین به عنوان یکی از موسسات پیشرو 
در  پیشبرد مسئولیت های اجتماعی، اقدامات موثری 
را در محوره��ای مختل��ف از جمل��ه حمایتگ�ری و 
فعالیتهای بشردوستانه و محیط زیست صورت داده و 
با توجه به اهمیت بحث آموزش و جایگاه ویژه فراهم 
س��ازی زیرساخت های آموزش��ی در توسعه یافتگی 
کشورها، این مهم را به عنوان مسئولیت اجتماعی لحاظ 
کرده است و در این زمینه اقدامات ویژه ای را صورت 
 داده که مدرس��ه سازی در راس آن قرار گرفته است.

بر اس��اس این گزارش، با توجه به تخریب گس��ترده 

م��دارس مناطق زلزله زده، بان��ک ایران زمین با نگاه 
ویژه بر گس��ترش آم��وزش و پژوهش به خصوص در 
مناطق کم برخوردار، گامی بلند در مس��یر مدرس��ه 
س��ازی برداش��ت و امروز نیز در همین راس��تا و در 
آس��تانه بازگشایی مدارس از اواخر آبان ماه، خبرهای 
خوش��ی را درخصوص مدرسه س��ازی این بانک می 

شنویم.
در همی��ن رابطه بان��ک ایران زمین پ��س از وقوع 
حادثه دلخراش سیل در استان خوزستان، با تشکیل 
ستاد پشتیبانی جهت برنامه ریزی بهتر برای حمایت 
از س��یل زدگان این استان، کمک های خود را در این 
مناطق آغاز کرد. از دیگر سو این بانک علاوه بر سایر 
کمک ه��ا، مبالغی را هم جهت س��اخت و بازس��ازی 
 م��دارس در اس��تان های س��یل زده اختص��اص داد.

بانک ایران زمین کلنگ مدرسه فرزندان ایران زمین 
را در شهرس��تان شاوور استان خوزس��تان در آذرماه 

سال ۱۳۹۸ به زمین زد.
س��اخت دومین مدرس��ه فرزندان ای��ران زمین در 
شهرس��تان دارخوین استان خوزس��تان نیز در دیماه 

همان سال توسط این بانک آغاز شد.
س��اخت این مدارس با هدف مش��ارکت در تحقق 
اه��داف جهادی و خیرخواهانه و در راس��تای اجرای 
مصوب��ه هی��ات مدیره بان��ک با تخصی��ص بودجه از 
محل هزینه ه��ای تبلیغاتی، پ��روژه احداث مدارس 
در مناط��ق س��یل زده اس��تان ه��ای گلس��تان و 
 خوزس��تان در دس��تور کار بانک قرار گرفته اس��ت.

لازم ب��ه توضیح اس��ت: مدارس احداث ش��ده بانک 
ای��ران زمی��ن در شهرس��تانهای ش��اوور و دارخوین 
استان خوزستان س��رانجام در مهرماه سال۱۴۰۰ به 
بهره برداری رسید و همچنین برای ۳۵۰ نفر از دانش 
آموزان این دو مدرسه، کیف و لوازم التحریر تهیه و در 

روز مراسم از طرف بانک به این عزیزان تقدیم شد.

رییس کل دیوان محاس�بات کشور در آخرین 
نامه خود به دولتمردان سیزدهم بر لزوم اهتمام 
بان�ک مرکزی ب�ه ارائه تس�هیلات ارزان قیمت 

خرید مسکن تاکید کرد.
به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل دیوان اقای 
بذرپاش در ادامه سلس��له مکاتبات فنی خود پیرامون 
تحق��ق احکام قانونی بر زمین مان��ده در وزارتخانه ها، 
سازمان ها و دستگاه های دولتی، پانزدهمین و آخرین 
نامه را خط��اب به رئیس جدید بان��ک مرکزی صادر 

کرد.
وی در ای��ن نام��ه با تاکید بر ل��زوم اهتمام بیش از 
پیش بانک مرک��زی به ارائه تس��هیلات ارزان قیمت 
زمین و مسکن، توجه ویژه نظام بانکی برای ساخت یا 
خرید حداقل ۱۵۰ هزار واحد مس��کونی جهت اقشار 

مستضعف را خواستار شد.
اق��ای بذرپاش در بخش دیگری از این نامه، از اقای 
صالح آبادی خواسته است تا تحقق موارد مغفول مانده 

ذیل را نیز در دستور کار قرار دهد:
- واگ��ذاری اموال مازاد بانک ها و افزایش س��رمایه 

بانک های دولتی

- اصلاح سیاس��ت های ارزی و تجاری و تعرفه ای با 
رویکرد ارتقای کیفیت و رقابت پذیر ساختن کالاهای 

ساخت داخل برای صادرات
- اختصاص حداقل ۱۵ درصد از میانگین تسهیلات 
اعطای��ی بانک ه��ای عام��ل غیرتخصصی ب��ه بخش 

کشاورزی.
در پایان این نامه به رییس بانک مرکزی یادآور شده 
است: مبنای رسیدگی مالی، رعایت و عملکرد توسط 
دیوان محاسبات، علاوه بر مصادیق فوق الذکر، اجرای 
قوانین و اس��ناد بالادستی، ارتقای شفافیت، مبارزه با 

فساد و حذف قوانین مزاحم خواهد بود.

مدی�ر اداره نظارت بر نهادهای مالی س�ازمان 
ب�ورس و اوراق به�ادار از راه ان�دازی و نح�وه 
فعالیت صندوق های املاک و مستغلات در بازار 

سرمایه خبر داد.
به گزارش ایبِنا، میثم فدایی اظهار داش��ت: در این 
نوع صندوق ه��ا املاکی که دارای پای��ان کار بوده یا 
املاکی که دارای اس��ناد معتبر هس��تند به مالکیت 
صندوق در آورده می شوند و با گزارش های کارشناسی 
رسمی و دادگستری که انجام می گیرد املاک قیمت 
گذاری شده و یونیت های صندوق ها به مردم فروخته 
می شود و سود حاصل از این سرمایه گذاری در قالب 

واحدهای سرمایه گذاری، نصیب سهامداران می شود.
وی در خص��وص زمان راه ان��دازی این صندوق ها 
خاطرنش��ان کرد: به دلیل پیچیدگی های گس��ترده 
قوانین مربوط به بخش املاک، نظرات صاحب نظران 
مختلف اخذ شده و احتمال می رود طی یک ماه آینده 
با ابلاغ دستورالعمل صندوق املاک و مستغلات، این 

صندوق به مرحله راه اندازی برسد.
فروش متری مسکن؛ طرحی موازی با صندوق 

املاک و مستغلات
فدایی درباره فروش متری مس��کن نیز گفت: فروش 
متری مس��کن ی��ک طرح م��وازی صن��دوق املاک و 
مستغلات است که موضوع متفاوتی در حوزه پیوند بازار 
س��رمایه و مسکن به ش��مار می رود. در این روش صرفاً 
خرید مس��کنی که می خواهد ساخته شود مطرح است 
در حالی که در صندوق املاک و مستغلات ملک موجود 
بوده و در حال اس��تفاده و کاربری است و چون افرادی 
وج��ود دارند که امکان خرید ملک و اجاره دهی ندارند 
در نتیجه یونیت های این صندوق ها را با سرمایه های کم 
خریداری می کنند و به اندازه س��رمایه خود در کسب و 

کار خرید ملک و اجاره دهی شریک می شوند.

اهتمام بانک مرکزی به ارائه تسهیلات ارزان قیمت خرید مسکن صندوق های بورسی املاک و مستغلات، در آستانه راه اندازی

هدف بانک مس�کن تسهیل در خانه دار شدن 
هموطنان است و در این راستا با تمام توان اقدام 
خواه�د کرد و بزودی تمام�ی موانع رفع خواهد 

شد.
به گزارش پایگاه خبری بانک مسکن-هیبنا، محمود 
شایان، مدیرعامل بانک مسکن این مطلب را در بازدید 
از پروژه های طرح اقدام ملی شهرستان زاهدان عنوان 
کرد و با مناس��ب دانستن پیش��رفت طرح، برای رفع 
موانع و تس��هیل در اتمام پروژه، دس��تور بررسی ها و 

اقدامات لازم را صادر کرد.
ط��ی این بازدی��د، مهدی��ار مع��اون اداره کل راه و 
شهرسازی استان سیس��تان و بلوچستان، ضمن ارائه 
اقدامات و پیش��رفتهای طرح، خواستار افزایش سقف 
تسهیلات طرح اقدام ملی مسکن به حداقل ۳ میلیارد 
ریال شد و همچنین درخواست کرد: در صورت امکان، 

مدت تقسیط نیز به ۲۰ سال افزایش یابد .
طرح اقدام ملی مسکن شهرستان زاهدان در شهرک 
جهاد زاهدان و تعداد ۳۵۶۰ واحد مس��کونی در حال 

ساخت و اقدام می باشد . در این بازدید، جامی رییس 
هیات مدیره اتحادیه تعاونی های مس��کن نیز عنوان 
داش��ت: یکی از موانع فعالیت تعاونی ها، درخواس��ت 
بانک برای ارایه صورت حس��اب های مالی حسابرسی 
شده است که مانع دریافت تسهیلات در زمان مناسب 
می باش��د . همچنی��ن اعضای هیات مدی��ره تعاونی 
مسکن مذکور طی دیداری با مدیر عامل بانک با ارائه 
درخواس��ت های خود، از پیوستن به جمع مشتریان 

بانک مسکن استقبال کردند.

رئی�س کمیس�یون اقتصادی مجل�س گفت: 
برآورد ما این اس�ت که حدود ۱۰ میلیون نفر از 
جاماندگان سهام عدالت هستند و تکلیف آن ها 

تا دو هفته دیگر در مجلس مشخص می شود.
ب��ه گزارش ایبِنا، محمدرضا پورابراهیمی در گفتگو 
ب��ا بخش خبری ۲۱ ش��بکه یک س��یما در خصوص 
جاماندگان س��هام عدالت گفت: در بخش اول افرادی 
هس��تند که در ابتدا فرم پر کرده و ثبت نام هم کرده 
بودن��د، اما الآن جزو مش��مولین نیس��تند که حدود 

دومیلیون نفر می ش��وند. در بخ��ش بعدی طبق آمار 
سازمان بهزیستی و کمیته امداد حدود یک میلیون و 

۴۰۰هزار خانوار از سهام عدالت جا مانده اند.
رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی 
افزود: برآورد ما این است که در کل حدود ۱۰میلیون 

نفر از جاماندگان سهام عدالت هستند.
پورابراهیمی بیان کرد: جلساتی در خصوص تعیین 
تکلیف جاماندگان این س��هام در مجلس داشته ایم و 
بررس��ی برخی جزئیات باقی مانده اس��ت. پیش بینی 
می کنیم تا دو هفته دیگر تکلیف جاماندگان س��هام 

عدالت روشن شود.
رئیس کمیس��یون اقتصادی مجل��س گفت: دولت 
از محل همین س��هام عدالت ای��ن توانایی را دارد به 
جاماندگان س��هام عدالت هم سود بدهد، چراکه ۴۸ 
درصد از مجموع س��هام ش��رکت های قابل واگذاری 
در زمان اجرای س��هام عدالت مشمول واگذاری ۱۰۰ 
درصد بودند که الآن دولت ۴۸ درصد از مالکیت آن ها 

را تصاحب کرده است.

مدیر عامل بانک مسکن:

بانک مسکن با تمام قوا برای خانه دار شدن هموطنان اقدام خواهد کرد
رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس:

تکلیف جاماندگان سهام عدالت تا ۲ هفته دیگر تعیین می شود

یک کارش��ناس حوزه ارزهای دیجیتال گفت: راه ان��دازی رمز ارز ملی 
باعث می شود تا شفافیت به بانک و نقدینگی آن برگردد و مانند گذشته 

پول بی رویه چاپ و برداشت نشود.
مصطفی نقی پور، کارشناس حوزه ارز دیجیتال درباره راه اندازی رمزارز 
ملی به صورت آزمایشی به خبرنگار ایبِنا گفت: مسئله مهم دراین خصوص 
جدی گرفتن رمز ارز ملی است، البته این جدی انگاشتن صرفا به رمز ارز 

برنمی گردد و تمام مباحث نوآورانه را شامل می شود.
وی در ادامه اضافه کرد: رمز ارز ملی یکی از نمودهای فن آوری بلاکچین 
اس��ت و سوال این اس��ت که تا چه اندازه مجموعه بانک مرکزی پذیرنده 
نوآوری های نوین خواهد بود؟ تحقق این امر س��بب می شود شفافیت به 
بانک و نقدینگی آن برگردد و مانند گذشته پول بی رویه چاپ و برداشت 
نش��ود. درصورتیکه این اتفاق به تحقق برس��د، مردم خواهند دانست در 

زمان لازم تصمیمات خاص اخذ کنند. 
این کارش��ناس ارز دیجیتال اظهار داشت:  غیر از رمز ارز ملی امیدوار 
هس��تم تا رئیس کل جدی��د از فن آوری نوین به ص��ورت عملی و جدی 
حمای��ت به عمل آورد. البته موضوع رمز ارز ملی، بحث جدیدی در بانک 
مرکزی به حس��اب نمی آید، سال ۹۷ در مجموعه خدمات انفورماتیک به 
نیابت از بانک مرکزی رونمایی ش��د، ولی به نظر آمد که بیش��تر در حد 
نمای��ش بود و جدیتی در آن وجود نداش��ت و امی��د می رود در این دوره 

رئیس کل بانک مرکزی آن جدیت را به کار بندد. 
نقی پور پیشنهادات خود را درباره پیشرفت بهتر راه اندازی رمز ارز ملی 
چنین بیان کرد: پیش��نهاد مشخص این است که از اکوسیستم بلاکچین 

و رم��ز ارز ای��ران حمایت ج��دی و واقعی به عمل آید و ای��ن کار هم  با 
رگولاسیون درست و نه شتابزده یا تحت فشار ارگان هایی که خیلی فضای 
بانکی را نمی شناس��ند، صورت نگیرد. متاسفانه شاهد بودیم، ارگان هایی 
که ربطی به بانک مرکزی نداشتند، اما بر تصمیمات آن تاثیرگذار بودند، 

پس تصمیم کارشناسی درستی را در این زمینه شاهد نبودیم.
وی در ادام��ه افزود: بانک مرک��زی در مقاطعی تلاش هایی را انجام داد 
و حرکت های خوبی هم صورت گرفت، اما متاس��فانه رو به افول گذاشت. 
درس��ت این اس��ت که بانک مرکزی همانطور که تمام بانک های مرکزی 
پیش��رو دنیا از بخش خصوصی کمک گرفتند که پوزیش��ین بلاکچینی 
ش��رکت های خصوصی نه دولتی یا ش��به دولتی رویت شود، در ایران هم 
همین اتفاق افتد. راه اندازی رمز ارز ملی می تواند یک کار اثربخش و بلند 

مدت ماندگار باش��د، ولی در صورتیکه ش��بیه یکی از س��امانه های بانک 
مرکزی نشود که در چنین حالتی نتیجه مناسبی دریافت نخواهد شد. 

این کارش��ناس ارز دیجیتال درباره انتظارات خود را در رابطه با جدی 
و واقع��ی بودن این کار تصریح کرد: در مقطعی در بحث رگولاس��یون و 
خودنظارتی به بانک مرکزی پیش��نهادات خود را مطرح کردیم که مورد 
اقبال هم قرار گرفت، ولی تحت تاثیر ارگان هایی که خارج از اکوسیس��تم 
بانک مرکزی هس��تند، مغفول ماند. این پیش��نهاد همان مبحثی بود که 
درکشوری مانند سوئیس به آن جدی فکر شده، یعنی انجام رگولاسیون 
با کمک بخش خصوصی که از طریق آن  نگرانی های مربوط به پولشویی 

یا موارد مشابه آن از بین خواهد رفت. 
وی در ادام��ه با ذکر نمونه ای چنین توضیح داد: کمک گرفتن از بخش 
خصوصی به این معنا اس��ت که نگاه درس��ت کسب و کاری از طریق آن 
تبلیغ ش��ود. بسیاری از مواقع مشاهده شده است که پشت درهای بسته 
بدون توجه به کسب و کارهایی که وجود دارد تصمیاتی اخذ می شود که 
باعث وارد آمدن صدمه به اکوسیستم خواهد شد، در صورتی که با کمک 

وهمراهی بخش خصوص می توانست چنین اتفاقاتی روی ندهد. 
نقی پور اضافه کرد: پیشنهادهای مشخصی حتی در زمینه دستورالعمل، 
نحوه اجرا و خود نظارتی به صورت مکتوب ارائه داده ش��ده اس��ت و در 
صورتیکه دوس��تان بانک مرکزی همکاری کنند، دستیابی به هدف مورد 
نظر امکان پذیر خواهد ش��د زیرا هم تقویت پول ملی را به دنبال خواهد 
داشت و هم  اقتصاد کشور رو به بهبود می رود و پیشرفت اقتصاد نوآوری 

و دیجیتال به تحقق می رسد.

یک کارشناس ارز دیجیتال:

نظام بانکی با راه اندازی رمزارز ملی شفاف تر می شود

بانک ایران زمین پیشرو در ایثار گری فرهنگی 
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